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I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut har vi følgende spørgsmål til Naalakkersuisut.
 
Spørgsmål til Naalakkersuisunut: 

Hvor mange og hvorhenne er boligafdelinger nedlagt?

Hvad er antallet og fordelingen for de regnskabsmæssige (økonomiske) boligafdelinger på 
kysten? 

Efter  nedlæggelse  af  boligafdelinger,  er  det  fortsat  et  lovkrav  at  fastlægge  huslejens 
størrelse i henhold til landstingsforordning nr. 2 af 12. maj 2005? Hvis det er tilfældet, hvilke 
beregningsgrundlag  er  anvendt  ved  budgettering  af  de  eventuelle  huslejestigninger  på 
grund af skimmelsvamp?
 
Hvis boligafdelinger er nedlagte, hvorfor er huslejereguleringer for 2011 og 2012 for boliger 
på kysten forskellige?  

Begrundelse: 
Jeres forskellige udmeldinger omkring huslejestigninger på grund af skimmelsvamp skaber både 
forvirring og usikkerhed for medlemmer af Inatsisartut og for borgerne.
Den 21. november 2011 udsendte I en pressemeddelelse om huslejestigninger, hvor I henviste til 
Landstingsforordning nr. 2 af 12. maj 2005. Og det er netop i henhold til §§ 28-32 i denne lov som 
Siumut påpegede som overtrådte.  

Den 12. december 2011 meddelte I via KNR, at I ikke har overtrådt nogen love, fordi I har ændret 
en bekendtgørelse i 2009. Vi kan så vidt, vi kan se, konstatere, at der ikke er sket ændring af 
nogen bekendtgørelse i 2009. Da dette endnu engang bliver påpeget,  ændrer I endnu engang 
jeres forklaring og siger nu at huslejestigninger ikke er ulovlige, da man gennem Finanslov for 
2010 og 2011 har nedlagt de forskellige boligafdelinger og sammenlagt disse.   

Vi skal fra Siumut sige, at Naalakkersuisuts udskydelse af huslejestigninger i 2008, hvor I nævner, 
at der mangler 14,2 mio. kr. overhovedet ikke har noget som helst med skimmelsvamp at gøre. 
Ved  huslejestigningerne  ville  I  ellers  årligt  hente  39  mio.  kr.  direkte  hos  lejernes  betaling  til  
vedligehold uden at have planlagt bekæmpelse af skimmelsvamp.
Da man dengang udskyd huslejestigninger, var der ingen modreaktion fra oppositionen og ej heller 
fra dig. 

Vi skal gøre opmærksom på, at Siumut på ingen måde er imod bekæmpelse af skimmelsvamp. 
Men det vi kritiserer, er at der i strid med Landstingsforordning nr. 2 af 12. maj 2005 var planlagt 
huslejestigninger samt at hele regningen for indsats mod skimmelsvamp alene skulle tilfalde alle 
lejere. 
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